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  موضوع مــورد بررسی (دستور کار)

 درحوزه :  شهرك صنعتی پارسیان ( شرکت تعاونی ناحیه صنعتی امان آباد) و مشکلات این شهرك  30/11/99مورخ   99/پ/276طرح  موضوعات نامه شماره    •

 نیشابور)–محدودیتهاي جاده قدیم مشهد زیر ساخت ها و راههاي منتهی به این شهرك(  -

 محیط زیست -

 تامین منابع مالی  -

 

و براي    در چهلمین جلسه دبیرخانه شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی خراسان رضوي، مشکلات شهرك صنعتی پارسیان در حوزه راه، محیط زیست و... مطرح

 مشکلات پیشنهاداتی ارائه شد. رفع این 

در ابتداي این نشست با اشاره به مکاتباتی که از سوي هیات مدیره شهرك صنعتی پارسیان براي طرح در این    ، «علی اکبر لبافی»، رئیس دبیرخانه شوراي گفتگوي استان 

ه و برخی موارد حل و فصل شده است؛ اما برخی از مشکلات باقی نشست به دبیرخانه ارسال شده، گفت: سال گذشته مشکلات این شهرك در ستاد تسهیل مطرح شد

 .مانده که در این نشستها طرح میکنیم 

افزود: شهرکهاي از دستگاه   وي  توقع  دارند و  بهبود سرانه هاي درآمدي مردم  اشتغال و  نیز  ها و  نقش مهمی در بحث سرمایه گذاري و هدایتگري سرمایه  صنعتی 

رمایه ي براي ساجرایی، تسهیل فرآیندها و برطرف کردن موانع براي فعالیت این شهرك ها در چهارچوب تعامل با بخش خصوصی است تا به واسطه آن، تسهیل ساز
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 گذاري جدید نیز صورت گیرد.

ساله    26تی  سپس علی بختیاري، مدیرعامل شهرك صنعتی پارسیان به ایراد سخن پرداخت و در تشریح مشکلات حال حاضر این شهرك گفت: این ناحیه صنعتی قدم

مان زمان، زمین هایی که مشکل اوقافی داشته از سوي  دارد و با وجود اینکه خصوصی است اما واگذاري هاي آن از سوي جهاد کشاورزي صورت گرفته است و ه 

 سال، رزم حسینی(استاندار سابق)، مشکلات وقفی شهرك را مرتفع کرد. 26جهاد کشاورزي قطعه بندي و واگذاري شده است تا اینکه اوایل امسال و بعد از 

ماهه اي که به واحدهاي صنعتی داده شد و قولی    9رسیان اظهار کرد: در مهلت  وي با اشاره به نبود تصفیه خانه و مشکلات زیست محیطی ناشی از آن در شهرك پا

 مبنی بر پرداخت وام کم بهره در سال آینده از سوي اداره کل حفاظت محیط زیست، مشکل ما در این خصوص مرتفع خواهد شد. 

 *پاسکاري شرکت شهرك هاي صنعتی و جهاد کشاورزي 

اصلی ما این است که امروز شرکت شهرك هاي صنعتی به این بهانه که زمین هاي شهرك ما صنعتی نیست، مسئولیتی براي حل   بختیاري در ادامه تصریح کرد: مشکل

رد. ضمن  چالش هاي پیش روي این شهرك برعهده نمی گیرد و جهاد کشاورزي هم مدعی است که زمین ها را واگذار کرده و دیگر اختیاري در این خصوص ندا

میلیارد    4فع مشکل اوقافی شهرك، مصوب شد تا بلافاصله پروانه بهره برداري براي واحدهاي این شهرك صادر شود. در همین راستا، واحدهاي ما  اینکه، بعد از ر

 تومان هزینه کردند و رضایت اوقاف را اخذ کردیم؛ اما هم اکنون شرکت شهرك هاي صنعتی اصرار دارد که سند ششدانگ را ارائه دهیم.  

اینکه  وي خواست به  با توجه  این مجموعه شد و گفت:  براي حل مشکلات  نمایندگان جهاد کشاورزي و شرکت شهرك هاي صنعتی  از  متشکل  ایجاد کارگروهی  ار 

سیان  اشتغال مستقیم در شهرك پار   600برچسب خصوصی به شهرك ما خورده، استنباط واحدهاي ما این است که حمایتی از این شهرك صورت نمی گیرد. ما حدود  

هزار نفر برسانند. تمام زیرساخت هاي این شهرك با هزینه شخصی ایجاد شده و یک ریال هم کمک  3واحد آماده کارند که می توانند تعداد اشتغال را به    85داریم و  



 ا�تان ��اسان ر�وی 

 

 

 

 �وی دو�ت و ��ش ��و�ی و  �ورای ��تد��رخا� 

 
  

 صبح         8     ساعت شروع:                           99 /04/12  تاریخ جلسه                                                                 40اره جلسه:شم

 نفر  16 تعداد اعضا حاضر در جلسه:                        252بلوار وکیل آباد بین هنرستان و سامانیه پلاك   کیل جلسه:محل تش

 

 
ن هستیم که شهرکی که یک ریال هم براي دولت میلیون تومانی که جهاد کشاورزي به ما کمک کرده بود را هم برگرداندیم؛ اما شاهد ای  220دولتی نگرفته ایم و حتی  

ود که هیچ کدام از این هزینه ندارد و حتی در دوره کرونا سرمایه گذاري و اشتغالزایی اش بیشتر شده؛ به جاي حمایت، با گره هاي بیشتري در کار خود مواجه می ش

 گره ها ربطی به تحریم ها ندارد.

ك صنعتی پارسیان در حوزه راه زد و بیان کرد: راه جاده قدیم نیشابور به مشهد، به واسطه مخاطراتی که وجود دارد،  بختیاري نقبی به مشکلات و چالش هاي شهر

کند. سوال اینجاست که چطور  زاست و حمل محصولات آن ها را دچار مشکل میداراي سرعت گیرهاي بسیاري است که همین سرعتگیرها براي واحد لبنی ما مشکل

توانند براي هر یک باري  که طبق اذعان پلیس راه، کامیون نباید از این مسیر عبور کند. واحدهاي ما نمی جدید در این جاده صادر می شود، درحالی  مجوز شهرك هاي

 که قرار است از این جاده بگذرد، از پلیس راه مجوز بگیرند. 

اس  شهرك  این  هویت  و  راه  پارسیان،  شهرك  اصلی  مشکلات  کرد:  خاطرنشان  سرمایه وي  پل ت؛  پیش  سال  چند  و  گرفته  صورت  راه  حوزه  در  هنگفتی  گذاري 

ت ما در این زمینه  غیرهمسطحی در این مسیر ساخته شده است؛ اما پس از چند سال با سرعتگیرهایی که ایجاد شد و با ممانعت از عبور کامیون در آن مسیر، مشکلا

 توان این مشکل را حل کرد. افزایش یافته درحالی که با یک مصوبه ستاد تسهیل می

 چرا شرکت شهرکهاي صنعتی مسئولیت شهرك پارسیان را برعهده نمیگیرد؟

هیات وزیران، تمامی    96عنوان کرد: در خصوص این شهرك، مکاتباتی صورت گرفته است و طبق مصوبه سال    نماینده جهاد کشاورزي استان نیز در این نشست 

شهرك صنعتی الحاق شده است و طبق مصوبه، شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي می تواند نسبت به صدور پروانه بهره  نواحی صنعتی روستاي امان آباد، به  

 برداري براي واحدهاي این شهرك اقدام کند.  



 ا�تان ��اسان ر�وی 

 

 

 

 �وی دو�ت و ��ش ��و�ی و  �ورای ��تد��رخا� 

 
  

 صبح         8     ساعت شروع:                           99 /04/12  تاریخ جلسه                                                                 40اره جلسه:شم

 نفر  16 تعداد اعضا حاضر در جلسه:                        252بلوار وکیل آباد بین هنرستان و سامانیه پلاك   کیل جلسه:محل تش

 

 
امان آباد از سوي شرکت شهرك هاي  محمودزاده، نماینده شرکت شهرك هاي صنعتی استان نیز در پاسخ به نکات مطروحه بیان کرد: تمامی نواحی صنعتی به استثناي  

شت، تحویل شرکت  صنعتی استان تحویل گرفته شده اند؛ اما شهرك پارسیان در گذشته داراي زمین اوقافی بود و به دلیل مشکلات صنعتی که با جهاد کشاورزي دا

ستان براي حل مشکل هویتی و صدور پروانه بهره برداري این ناحیه  ، مصوبه شوراي برنامه ریزي ا 94شهرك ها نشد. با این حال، با پیگیري شرکت شهرك ها، در سال  

  96ات وزیران در سال  صنعتی صادر شد. البته صدور پروانه بهره برداري براي واحدهاي شهرك پارسیان منوط به ارائه سند ملکی از سوي این واحدها بود. مصوبه هی

 صوبه به رعایت قوانین و مقررات مربوطه براي صدور پروانه بهره برداري اشاره شده است. هم با پیگیري شرکت شهرك هاي استان صادر شد و در این م

است و طبق مصوبه ستاد تسهیل سال  وي افزود: دو سال و نیم است که با شهرك پارسیان مکاتبه میکنیم تا سند ملکی را به ما ارائه کنند؛ اما اتفاقی در این زمینه نیفتاده  

 مدرضا معتمدالسلطنه براي هر مترمربع باید رقمی بپردازد تا موافقت ملکی اخذ شود. ، موقوفات حاج مح98

رباره این اراضی بختیاري، مدیرعامل شهرك پارسیان در پاسخ به این مدعا، گفت: موقوفه قادر به صدور سند نیست و طی مکاتباتی، به شرکت شهرك هاي صنعتی د

لوده اما چون مشاع است و شریک ملکی ما موقوفه بود، دچار مشکل شدیم. در جلسه ستاد تسهیل نیز سند ملکی را ارائه    اطلاعات لازم داده شده است. سند ما ملکی

 دادیم و مقرر شد تا بعد از نامه موقوفه به عنوان شریک ملکی، پروانه صادر شود.  

  میلیون تومان هزینه وکالت پرداخته ایم. 400وي افزود: تاکنون براي رفع معارض 

 لزوم شفاف سازي از سوي جهاد کشاورزي 

ارد، مربوط به بحث  لبافی نیز پس از استماع نقطه نظرات طرفین گفت: در مصوبه ستاد تسهیل به بحث اجازه اخذ سند اشاره شده و ابهامی که در این بخش وجود د
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 صدور سند است. 

د درباره پیگیري هایش براي واگذاري هاي اراضی این شهرك را در اختیار هیات مدیره  روز همه مدارك موجو  10وي افزود: لازم است جهاد کشاورزي ظرف مدت  

 شهرك پارسیان قرار دهد تا آن ها بتوانند با در اختیار داشتن مدارك لازم، پیگیر موضوع باشند. 

استان تاکید کرد: لازم است در موضوع واگذاري شهر از سوي جهاد کشاورزي تعیین تکلیف  رئیس دبیرخانه شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی  ك پارسیان 

خصوصی قرار دهد  شود؛ لذا جهاد باید ظرف مدت دو هفته از اسناد و مدارك و مکاتباتی که موضوع را به شرکت شهرك ها منعکس کرده، نسخه اي در اختیار بخش  

رین زمان ممکن، نامه موقوفه به شرکت شهرك ها ارائه شود و این شهرك نامه  تا این بخش پیگیر موضوع خود باشد. در زمینه صدور مجوز هم مقرر شود در کوتاه ت

 مربوط به استعلام از اداره ثبت اسناد را به این اداره ارسال کند تا سریع تر این روند طی گردد.

 *مشکل راه شهرك پارسیان به شوراي همتاي استان ارجاع شود 

مشاور مدیرکل راه و شهرسازي استان قرار گرفت. او در تشریح مسئله راه این شهرك گفت: اداره کل راه و شهرسازي، بعد از سپس تریبون در اختیار محمدرضا شکیبا، 

می   سیان مجوزي براي ترددانتفاع از راهداري، احداث راه اصلی و بزرگراه ها را انجام م یدهد و غیر از این وظیفه اي در حوزه راه نداریم. اگر واحدهاي شهرك پار

 م گیري کنیم.خواهند، باید از مسیر شوراي همتا موضوع را پیگیري کنند و اگر بحث احداث مسیر اصلی بین دو شهر باشد، ما می توانیم در این حوزه تصمی 

 ین زمینه مسئولیتی ندارند. وي ادامه داد: از سال گذشته بحث راه هاي فرعی و روستایی به اداره کل راهداري تفویض شده و ادارات کل راه و شهرسازي در ا

امیون ها ممنوع حسین خانی زاده، دبیر خانه صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي نیز در همین رابطه ابراز کرد: جاده این شهرك صنعتی از هر دو طرف براي ک
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وضعیت نمی توانند محصول خود را به مشهد برسانند. سرعت الورود است و این موردي عجیب است. ظاهرا اراده اي براي رفع این مشکل نیست. کارخانه ها با این  

پیچیده و بروکراسی   گیرها هم براي حمل کالاي برخی واحدها مثل لبنیات  مشکل ایجاد می کند. این مسائل باید در قالب گفتگو و بدون فرو افتادن در رویه هاي

 اداري، حل و فصل گردد.

 د تا شهرك پارسیان، می تواند راهگشا باشد *لغو ممنوعیت عبور کامیون ها از ملک آبا

قرار گرفت؛ او در  در ادامه این نشست، تریبون در اختیار محمدعلی خانی، رییس اداره حمل و نقل کالا اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراسان رضوي  

ی گفت: در خصوص ممنوع الورود بودن کامیون ها، شوراي همتا تصمیم خصوص مشکل دسترسی شهرك پارسیان به جاده و ممنوعیت ورود کامیون ها به جاده اصل

ار نگیرد؛ اما اگر ممنوعیت  گرفته است و نظر این شورا در این باره مهم می باشد. اینکه ممنوعیت ورود کامیون ها از کل محور برداشته شود، احتمالا مورد موافقت قر

ان استفاده از آزادراه وجود خواهد داشت که البته این امر نیازمند تمهیداتی در حوزه راهسازي است. ما طی هفته مذکور از ملک آباد تا شهرك صنعتی حذف شود، امک 

 جاري نظر پلیس راه را در این خصوص اخذ می نماییم تا در نهایت موضوع در شوراي همتا مطرح شود. 

 بگیرد و ورود و خروج این شهرك به جاده باید استاندارد شود.  وي ادامه داد: اقداماتی هم باید از سوي شهرك صنعتی امان آباد صورت

باشد، مشکل سرعتگیرها هم مرتفع می شود و دیگ به آزادراه وجود داشته  اگر دسترسی  از مسیري که  بختیاري، مدیرعامل شهرك صنعتی پارسیان در پاسخ گفت:  ر 

 ساله ما در این زمینه مرتفع می  شود.  26شکل داراي سرعت گیر است، عبور نخواهیم کرد. با یک اصلاح هندسی، م

ر هم اختصاص  وي در بخش دیگري از درخواست هایش به ورود بانک به این شهرك اشاره کرد و گفت: براي ورود یکی از بانک ها حاضریم ساختمانی جهت استقرا

ان، وجود شعبه یا باجه بانک  دهیم و درخواست داریم تا یکی از بانک ها شعبه اي در آن ساختمان ایجاد کند زیرا یکی از نیازهاي ضروري امروز ما در شهرك پارسی
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 است. 

 وي دغدغه خود در خصوص نحوه و اولویت تخصیص تسهیلات حمایتی به ویژه در بحث محیط زیستی را نیز عنوان کرد. 

این موضوع را در دبیرخانه شوراي هماهنگی بانک هاي این درخواست گفت:  به  بانک ها در پاسخ  استان مطرح    جواد کدخدا مزرجی، کارشناس شوراي هماهنگی 

ي نباشد، امکان پرداخت خواهم کرد تا در صورت امکان، بانکی در آن شهرك مستقر گردد. موضوع دیگر، درباره پرداخت تسهیلات است. تا زمانی که پروانه بهره بردار

ام واحدهاست. با صندوق محیط زیست تفاهم نامه  تسهیلات نیست؛ اما درباره تسهیلات محیط زیستی، نظارت با نهاد متولی است که تشخیص می دهد اولویت با کد

 درصد است.  14داریم و سود این تسهیلات 

 *نگاه مثبت دولت و بخش خصوصی به رفع مشکلات شهرك پارسیان

ز کرد: شهرك لبافی، رئیس دبیرخانه شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی خراسان رضوي نیز بار دیگر و در جمع بندي مباحث مطرح شده در این نشست ابرا

سال پیش مجوز گرفته است اما موانعی در فعالیت مطلوب این شهرك وجود دارد. طبق آنچه در این نشست مطرح شد، با توجه به نگاه مثبت    26صنعتی امان آباد از  

 ل کرد.  بخش دولتی و خصوصی، به نظر می رسد مشکلات را بتوان در چهارچوب همکاري و تعامل دستگاه هاي استانی، حل و فص

اند و این  وي افزود: در نکته اي که مربوط به جهاد کشاروزي و شرکت شهرك هاي صنعتی بود، مقرر شد بخش خصوصی نامه موقوفه را به شرکت شهرك ها برس

که به دلیل اختلاف بین هیات امنا، دسترسی به  مجموعه نیز براي طی فرایند ثبت، با اداره کل ثبت اسناد، مکاتبه نماید. همچنین، لازم است تا اسناد و مدارکی ارائه شود  

نعتی ارائه گردد تا اختلافها  این اسناد وجود ندارد. بنابراین، پیشنهاد می شود تا نسخه اي از اسناد و مدارکی که اجرا و توافق شده از سوي جهاد کشاورزي به شهرك ص
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 برطرف شوند.

تا درخواست براي دریافت تسهیلات پیگیري شود و شوراي هماهنگی بانک هاي استان نیز قرار است تا   لبافی خاطرنشان کرد: در حوزه محیط زیست هم مقرر شد

با    شد تا اداره کل راهداري استان  بررسی هاي لازم را انجام دهد و امکان استقرار باجه یا شعبه در آن شهرك را مورد بررسی قرار دهد. در حوزه راه هم تصمیم بر آن

تر  احت بررسی و پیگیري کند تا مشکل این تردد کامیون ها در فاصله بین ملک آباد و شهرك صنعتی برطرف شده و مسیري ر  طی یک هفتهع را  نگاهی مثبت موضو

 براي این مهم، تعریف شود 

 (مصوبات جلسه)                                                                                

  و ....بانکی در   مشکلات شرکت صنعتی پارسیان در ارتباط با هویت بخشی  در واگذاري شرکت به شرکت هاي صنعتی به عنوان متولی ، موانع موجود در حوزه جاده

 جلسه مطرح و تصمیمات ذیل اتخاذ گردید:

 مصوبات جمع بندي و

 مهلت پیگیري  پیگیري مسئول  مصوبات جلسه  ردیف

1 

از جهاد کشاورزي به شرکت شهرکها و صدور سند ملکی    شهرك   مقرر شد به منظور تعیین تکلیف متولی اصلی در ارتباط با انتقال 

ن به شرکت شهرکهاي صنعتی اقدام آ و واگذاري قف  وامحترم شرکت صنعتی پارسیان نسبت به ارائه مکاتبات مربوط به   عامل مدیر

نموده و شرکت شهرکهاي  صنعتی در نامه اي مراتب را به اداره کل ثبت و اسناد و املاك جهت اقدامات بعدي براي صدور سند  

 منعکس نماید . 

شرکت 

شهرکها و 

شهرك صنعتی  

 ده روز 
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 ارسیان پ

2 

از مکاتبات و صورتجلسات مربوط به واگذاري و توافقات صورت گرفته براي انتقال به شرکت   جهاد کشاورزي  استان مجموعه اي 

 باد قرار دهد. آشهرکها در اختیار مدیران شرکت تعاونی ناحیه صنعتی امان 
جهاد کشاورزي  

 استان 

 ده روز 

3 

با هدف بررسی موانع و رفع مسائل مربوط به مسیر هاي دسترسی و سرعت گیرهاي ایجاد شده و ورود ممنوع دو طرفه مقرر شد اداره  

کل راهداري و حمل و نقل پایانه ها ظرف  ده روز موضوع را بررسی و نسبت به ارائه گزارش کارشناسی  به شوراي ترافیک و رفع  

 اقدام نماید جاده دسترسی  ملک اباد به جاده اصلی براي کامیون هاي شهرك آزاد سازي شود موانع ایجاد شده به نحوي که 

اداره کل  

راهداري و امور  

 حمل و نقل 

 ده روز 

4 

از طریق اداره کل مربوطه پیگیري و محیط  ت صنعتی پارسیان محیط زیست شرکمربوط به ظرفیت هاي تسهیلاتی توافق شد در حوزه  

 مساعدت هاي لازم بعمل اورند.زیست استان 
اداره کل محیط 

 زیست

 مستمر 

5 

کمیسیون  مساعدت نمایندنماینده محترم کمیسیون هماهنگی بانکها پیرامون ایجاد باجه در شهرك صنعتی مقرر شد 

 هماهنگی بانکها  

 مستمر 

 
 


